
PROTOKÓŁ NR 0012.5.8.2012 
z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 

w dniu  13 września 2012r.  
 
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A   
Czas posiedzenia:  godz. 13.30.-15.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie             
z załączonymi listami obecności. 
 
 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zespół Interdyscyplinarny 

• pismo Zespołu Interdyscyplinarnego w sprawie braku Ośrodka Interwencji 
Kryzysowej w mieście, 
 

4. Sprawy bieżące: 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012-2040,  
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011r. w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   
 

• projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego projektu ustawy 
 o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, 
 

• projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  
za pobyt w ośrodku wsparcia – noclegowni dla bezdomnych mężczyzn,  
 

• projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

 
• projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych w budynku wraz 

ze zbyciem ułamkowej części gruntu, stanowiącego własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  
 

• pismo w sprawie prośby o prolongaty terminu spłaty zadłużenia, 
 

• pismo pracowników Warsztatów Terapii Zajęciowej w sprawie zwiększenia 
przekazywanej kwoty dofinansowania, 
 

• pisma w sprawie kontraktów z NFZ, 
 

• pismo dot. sprzedaży budynku przychodni zdrowia , w której mieści się 
REHMED, 
 

• opinia prawna na temat możliwości zmiany uchwały w sprawie określenia 
zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój sporządzona na wniosek REHMED, 
 



• odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie zagwarantowania ciągłości 
świadczeń rehabilitacyjnych w NZOZ REHMED, 
 

• odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie wybudowania toalet na ul. 
Broniewskiego, 
 

• odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie zakupu koszy, 
 

5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniach: 
-  24 maja 2012r., 
- 14 czerwca 2012r. 
 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia.  
 

 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonała Bernadeta Magiera – Przewodnicząca Komisji, 
powitała zaproszonych na posiedzenie członków komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 

Komisja przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 
 

Ad. 3. 
Zespół Interdyscyplinarny 

• pismo Zespołu Interdyscyplinarnego w sprawie braku Ośrodka Interwencji 
Kryzysowej w mieście, 

 
Roksana Cochur – Przewodniczący d.s. przeciwdziałania przemocy. 
Zespół Interdyscyplinarny liczy 15 przedstawicieli różnych instytucji m.in. OPS-u, 
Pełn. Prezydenta ds. rozwiązyw. problemów alkoholowych, Wydziału Edukacji, 
Straży Miejskiej, Policji, Szpitala Wojewódzkiego, PPP, Parafii katolickiej i in. 
Zadaniem Zespołu jest podejmowanie działań strategicznych w zakresie 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie, koordynowania działań poszczególnych 
instytucji, profilaktyka, dla konkretnych rodzin powołane są grupy robocze. 
Zespół spotyka się przynajmniej raz na trzy miesiące, w ostatnim okresie 
podejmujemy temat Ośrodka Interwencji Kryzysowej w naszym mieście, 
zorganizowane zostało w tym temacie spotkanie, napisane zostało pismo do 
Prezydenta Miasta i Przewodniczącego Rady Miasta w tej sprawie.  
Skala zjawiska przemocy w naszym mieście jest bardzo duża, wpływa do nas 
około 20 niebieskich kart miesięcznie.  
 
Lucyna Maryniak 
Jak wygląda praca Zespołu? 
 
Roksana Cochur 
Procedurę wszczyna otrzymanie przez nas niebieskiej karty,  mamy trzy dni na 
ustalenie grupy roboczej dla konkretnej rodziny według potrzeb. W skład grupy 
roboczej wchodzą pracownicy Ośrodka, dzielnicowy Policji oraz w miarę potrzeb 



przedstawiciele Sądu lub innych instytucji.  Układany jest indywidualny plan 
pracy z rodziną.  
 
Lucyna Maryniak 
Jakie są efekty działania Zespołu? 
 
Roksana Cochur 
Jeśli przemoc istnieje przez wiele lat, wówczas często nasze działania nie 
przynoszą spektakularnych efektów. Jednak prowadzone są zajęcia  
z psychologami, warsztaty dla sprawców przemocy w rodzinach.  
 
Teresa Bac 
Ośrodek Interwencji Kryzysowej w mieście jest tematem bardzo aktualnym  
i potrzebnym w mieście. Aktualnie osoby kierowane są do Wodzisławia, gdzie 
mogą przebywać do 3 miesięcy, jest to czas bardzo krótki, aby dało się coś 
zmienić w sytuacji życiowej człowieka. Prowadzimy zajęcia korekcyjno-
edukacyjne ze sprawcami przemocy. Efekt końcowy jest taki, że około 50% 
sprawców przemocy wraca do swojego procederu, zajęcia są dobrowolne, 
niestety duża część sprawców wykrusza się w trakcie trwania zajęć.  
Jeśli chodzi o Ośrodek, który miał być  na ul. Szkolnej przy Parafii, to na dzień 
dzisiejszy trwają rozmowy ze Stowarzyszeniem Dar Serca.  
 
Ad.4. 
Sprawy bieżące: 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2012-2040,  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –2. 
 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011r. w sprawie budżetu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się –2. 
 
 

• projekt uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego projektu ustawy 
 o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego, 
 

Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta 
Inicjatywa zwana „8 miliardów”, Związek Gmin i Powiatów Subregionu 
Zachodniego wystąpił z taką inicjatywą, aby zmienić ustawę o dochodach, czyli 
zwiększyć procent udziału miast gmin i powiatów w podatku dochodowym od 
osób prawnych. Gdyby zwiększyły się stawki, tak jak w uzasadnieniu do projektu 
uchwały, wówczas miasto teoretycznie mogłoby zyskać ok. 6,5 mln. zł. na 
udziale w podatku dochodowym od osób fizycznych.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
 
 



 
• projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  

za pobyt w ośrodku wsparcia – noclegowni dla bezdomnych mężczyzn,  
 
Teresa Bac – Wicedyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej 
Uchwała posiada autopoprawkę, polegającą na dodaniu do podstawy prawnej art. 
101 ust. 2 i 7, uchwała określa miesięczny pobyt osoby w noclegowni wynosi 
782,23 od tej kwoty naliczana jest odpłatność – razy ilość dni, które osoba 
przebywa. Od 1 października br. zmienia się kryterium dochodowe osoby 
samotnie gospodarującej na kwotę 542zł, powyżej tej kwoty jeśli osoba będzie 
posiadała środki dochodów- będzie zobowiązany te 30% zapłacić, co stanowi za 
pełny miesiąc ok. 235 zł. Mamy świadomość, że osób posiadających dochody 
będzie niewiele, powyżej tej kwoty każdy przebywa w noclegowni bezpłatnie. 
 
Bernadeta Magiera 
Otrzymałam telefon od zbulwersowanego dziennikarza w tej sprawie, że 
budujemy noclegownię dla bezdomnych, a płacić trzeba będzie. Tłumaczyłam,  
iż osoby, które nie mają dochodów –nie będą płacić, jednak pozostałe osoby 
będą zobowiązane zapłacić określoną kwotę.  
 
Teresa Bac 
W sezonie grzewczym, w okresie mrozów można będzie przebywać w specjalnie 
przygotowanej świetlicy. Osoby przyjmowane będą do noclegowni po 
przeprowadzeniu zabiegów higienicznych. Zasady obowiązujące w noclegowni 
ujęte są w Regulaminie noclegowni, który dzieli rok na część letnią i zimową. 
 
Lucyna Maryniak 
Czy macie państwo na dzień dzisiejszy rozeznanie, czy jest więcej osób chętnych 
z miasta niż miejsc w noclegowni? 
 
Teresa Bac 
Osób z terenu miasta jest powyżej 20. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
• projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 
Halina Humeniuk – naczelnik Wydziału Zdrowia 
Projekt uchwały zbiera w całość godziny pracy aptek naszego miasta. Wykaz 
zostanie opublikowany w Dzienniku Urzędowym Województwa śląskiego.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
 

• projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych w budynku wraz 
ze zbyciem ułamkowej części gruntu, stanowiącego własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  

 
Joanna Cisek – naczelni Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej 
Projekt uchwały dotyczy budynku przy ul. Pszczyńskiej 125, tzw. Domu 
Nauczyciela. Jest tam pięć mieszkań, w tym jedno wykupione własnościowe,  
a cztery gminne. W budynku istnieje konieczność przeprowadzenia 
termomodernizacji, gdyż koszty ogrzewania były bardzo wysokie, w związku  



z powyższym, po przeprowadzonym przez Miejski Zarząd Nieruchomości audycie 
w zakresie strat ciepła,  została podjęta decyzja o sprzedaży budynku, cztery 
rodziny zostały przesiedlone do mieszkań komunalnych.  
 
 Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

• pismo w sprawie prośby o prolongaty terminu spłaty zadłużenia, 
 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

• pismo pracowników Warsztatów Terapii Zajęciowej w sprawie zwiększenia 
przekazywanej kwoty dofinansowania, 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

• pisma w sprawie kontraktów z NFZ, 
 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

• pismo dot. sprzedaży budynku przychodni zdrowia , w której mieści się 
REHMED, 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

• opinia prawna na temat możliwości zmiany uchwały w sprawie określenia 
zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój sporządzona na wniosek REHMED, 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

• odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie zagwarantowania ciągłości 
świadczeń rehabilitacyjnych w NZOZ REHMED, 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

• odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie wybudowania toalet na ul. 
Broniewskiego, 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 

• odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie zakupu koszy 
 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  
 
 
Ad. 6. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniach: 
 
-  24 maja 2012r., 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
- 14 czerwca 2012r. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 



 
Ad. 7. 
Wolne głosy i wnioski. 

Komisja sformułowała następujące wnioski: 
 

1. Komisja wnioskuje ponownie  o wybudowanie toalet lub postawienie 
toalety przenośnej na ul. Broniewskiego (stary dworzec autobusowy). 
 

2. Komisja wnioskuje o zamieszczenie w gazecie Jastrząb, w eksponowanym 
miejscu,  odpowiedzi na wniosek Komisji dotyczącej zakupu koszty na psie 
odchody.  
  

Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
Ad. 8. 
Zakończenie posiedzenia.  

 
Przewodnicząca Komisji  podziękowała zebranym za przybycie i zakończyła 
obrady komisji. 

 

Protokołowała 
Agnieszka Bąk                      
 

        Przewodnicząca Komisji 
Polityki Społecznej 

 
       Bernadeta Magiera 


